
Zápis ze 7. zasedání zastupitelstva Obce Lipník konaného dne 14.2.2023 v budově Obecního 

úřadu v Lipníku v 18:00 hodin. 

 

Přítomni: Petr Adam, Marta Mašejová, Ludmila Mrňová, Pavel Nedvědický, Zdeněk Obůrka, 

Petr Sameš, Pavel Svoboda, Tereza Tomková, Jiří Pacas 

Omluveni: nikdo 

Hosté:  nikdo 

Zahájení zasedání: 18:00 hod. 

Ukončení zasedání: 20:05 hod. 

1. Zahájení,  prezence 

Starosta zahájil jednání v 18:00 hod. a přivítal všechny přítomné v počtu 9 zastupitelů. Starosta 

konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno a je přítomno 9 členů zastupitelstva. Starosta 

konstatoval, že jednání ZO je usnášeníschopné. 
 

2. Schválení ověřovatelů zápisu a schválení programu 

schválení ověřovatelů zápisu 

Starosta navrhl jako ověřovatele zápisu Ludmilu Mrňovou a Terezu Tomkovou. 

UZ 07/01/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje ověřovatele zápisu Ludmilu Mrňovou a Terezu Tomkovou. 

Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

schválení programu 

Starosta dále seznámil členy ZO s navrženým programem. Navrhuje do programu doplnit 

body: 

- Podání žádosti do Fondu Vysočiny v programu Venkovské služby 

- Podání žádosti do Fondu Vysočiny v programu MÍSTNÍ AGENDA 21 a ZDRAVÍ 2030 v 

KRAJI VYSOČINA 2023 

- Podání žádosti na MMR do programu Podpora obnovy místních komunikací 

- Informace o aktivitách v rámci MA 21 v obci 

- Smlouva s městem Třebíč  o využívání služeb útulku pro opuštěná zvířata 

Body budou do původního programu zařazeny za bod 9., pořadí ostatních bodů se posouvá. 

Žádné další návrhy na doplnění nebo změnu nepadly. Starosta nechal hlasovat o předloženém 

návrhu programu. 



1. Zahájení, prezence 

2. Schválení ověřovatelů zápisu a schválení programu 

3. Stanovení výše poplatků za komunální odpad 

4. Výběr dodavatele výměny veřejného osvětlení 

5. Žádost o prodej pozemků – hráz Babka 

6. Žádosti o dary 

7. Výběr dodavatele v rámci veřejné zakázky  

8. Přípojka plynu do obecní stodoly 

9. Informace o realizovaných a připravovaných investičních akcích a námětech k řešení 

a. Rekonstrukce křižovatky 

b. Výstavba a rekonstrukce chodníků  

c. Výstavba kanalizace v průmyslové zóně 

d. Realizace povrchu víceúčelového hřiště 

e. Optimalizace vytápění KD 

f. Zázemí pro sportovní činnost v Havránku  

g. Varianty řešení dopravy na místní komunikaci u školy a školky 

h. Optimalizace veřejného osvětlení  

i. Podlaha v kmenové třídě školy a ostatní úpravy 

j. Ostatní záměry 

10. Podání žádosti do Fondu Vysočinu v programu Venkovské služby 

11. Podání žádosti do Fondu Vysočinu v programu MÍSTNÍ AGENDA 21 a ZDRAVÍ 2030 v 

KRAJI VYSOČINA 2023 

12. Podání žádosti na MMR do programu Podpora obnovy místních komunikací 

13. Informace o aktivitách v rámci MA 21 v obci 

14. Smlouva s městem Třebíč  o využívání služeb útulku pro opuštěná zvířata 

15. Plánované kulturní akce 

a. Sousedský ples 

b. Karneval 

c. Setkání rodáků 

16. Doručená pošta 

17. Různé - rozprava 

18.  Závěr 

UZ 07/02/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje program jednání. 

Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

3. Stanovení výše poplatků za komunální odpad 

Finanční výbor na základě usnesení 6. ZO zpracoval analýzu nákladů a výnosů nakládání 

s odpady za rok 2022 a výhled na rok 2023. Z uvedeného plyne, že pokud nebude provedena 



žádná úprava zpoplatnění, tak saldo nakládání s odpady bude přesahovat v roce 2023 částku 

200.000 Kč. 

Starosta navrhuje po debatě se zastupiteli úpravu Obecně závazné vyhlášky o místním 

poplatku za obecní systém odpadového hospodářství s cílem především snížit objem 

ukládaného komunálního odpadu, a to takto 

a) Změna výše poplatku z dnešní částky 660 Kč na částku 876 Kč. 

b) Systém značení nádob na komunální odpad, kdy fyzické osoby s trvalým pobytem na 

jedné adrese v počtu 1-6 osoby budou mít nárok na jednu nádobu o objemu 

maximálně 240 l (případně maximálně 2 nádoby 120 l) s pravidelným svozem ve 

stávající frekvenci. Při větším počtu osob s trvalým pobytem na jedné adrese bude 

nárok na nádobu zvýšen a to vždy o 120 l za 4 další osoby. Nádoby budou značeny 

známkami distribuovanými obecním úřadem. Nádoby bez tohoto označení nebudou 

svozovou společností vyváženy. 

Debata: 

Nedvědický uvádí statistiku svozu odpadu firmy ESKO-T, ze které plyne finanční náročnost na 

velkoobjemový odpad ve výši přes 70 tis. za rok. 

Po debatě zastupitelé navrhují vývoz velkoobjemového kontejneru za hasičskou zbrojnicí 4x 

ročně (periodicky jaro, léto, podzim, vánoce). Mimo toto období nebude kontejner k dispozici. 

Prostor za hasičskou zbrojnicí bude uzamčen zámkem na bráně, ukládání odpadu bude 

umožněno v předem stanovených časech, případně po domluvě s p. Jašou, starostou nebo 

místostarostou. 

Je nutné motivovat obyvatele ke třídění odpadu. Umístit známky na popelnice od cca července 

2023. 

Debatována byla výše poplatku, kdy při debatě panovala většinová shoda na zvýšení částky na 

876 Kč (číslo dělitelné 12 měsíci pro možnost platby po měsících). Toto navýšení reflektuje 

zvýšení nákladů obce na nakládání s odpady, především nárůst nákladů na operování s odpady 

a jejich ukládání. Poplatek za odpady se zvedá po více než 4 letech. 

Obůrka navrhuje poplatek za odpad nezvedat.  

UZ 07/03/2023 

Návrh usnesení: ZO pověřuje kontrolní výbor návrhem změny OZV o místním poplatku za 

obecní systém odpadového hospodářství do příštího konání ZO. 

Přítomno 9, pro 8, proti Obůrka, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

4. Výběr dodavatele výměny veřejného osvětlení 

Předložené nabídky: 



Radek Procházka – celková nabídková cena 312.927,78 Kč, cena za výměnu jednoho svítidla 

3.816,19 Kč 

Michal Tretera –celková nabídková cena 370.029,76 Kč, cena za výměnu jednoho svítidla 

4.568,27 Kč 

EZONT – Tomáš Novák - celková nabídková cena 292.910,75 Kč – cena za výměnu jednoho 

svítidla 3.446,01 Kč 

Nabízená svítidla jsou v obdobných parametrech, nabídky se drobně liší v počtu instalovaných 

svítidel. Uvedeny jsou ceny včetně DPH. 

Před samotným podpisem smlouvy dojde k upřesnění počtu měněných světel. 

Adam upozorňuje na životnost svítidel. 

Z uvedeného plyne pořadí předložených nabídek 

1. EZONT – Tomáš Novák 

2. Radek Procházka 

3. Michal Tretera 

UZ 07/04/2023 

Návrh usnesení: ZO pověřuje starostu obce k jednání o uzavření smlouvy s EZONT – Tomáš 

Novák a k jejímu uzavření dle předložené nabídky. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

5. Žádost o prodej pozemků – hráz Babka 

Starosta obdržel žádost p. Tomáše Pekárka (aktuálního vlastníka rybníku Babka) o odkoupení 

pozemku 605/12 o rozloze 164m2 a dále pruh pozemku 605/5 šíře 6 m paralelně v celé délce 

hranice s pozemkem 605/12, odhadem 500m2. 

Jedná se o pozemky, které jsou nezbytné pro provedení rekonstrukce tělesa poškozené hráze 

rybníka. 

Pavel Nedvědický v tomto bodě oznamuje střet zájmů z důvodu příbuzenské vazby na p. 

Tomáše Pekárka. 

Starosta navrhuje schválení prodeje požadovaných pozemků, a to především z důvodu 

provedení rekonstrukce tělesa hráze. Navrhuje postup, kdy si žadatel na vlastní náklady vyřeší 

vytyčení požadované části pozemku 605/5 a vyhotovení geometrického plánu, stejně jako 

návrh smlouvy o převodu této části pozemku. V tomto případě navrhuje cenu prodeje 

pozemku ve výši 50 Kč/m2 prodávaného pozemku. 

Samotné schválení prodeje pozemků bude možné až po jeho vytyčení. 



UZ 07/05/2023 

Návrh usnesení: ZO bere na vědomí informaci o jednání o prodeji řešených pozemků. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

6. Žádosti o dary 

Nemocnice Třebíč žádá o poskytnutí daru na pořízení nových zdravotnických přístrojů a 

zdravotnického vybavení. 

Starosta navrhuje poskytnutí daru Nemocnici Třebíč ve výši 3.000 Kč. 

UZ 07/06/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje poskytnutí daru Nemocnici Třebíč ve výši 3.000 Kč. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

 

ZŠ a MŠ Myslibořice žádá o příspěvek na pořádání 19. Školního bálu.  

Starosta navrhuje poskytnutí daru na organizaci Školního bálu pro ZŠ a MŠ Myslibořice ve výši 

3.000 Kč. 

UZ 07/07/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje poskytnutí daru ZŠ a MŠ Myslibořice ve výši 3.000 Kč. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

7. Výběr dodavatele v rámci veřejné zakázky  

Starosta seznámil zastupitele s výsledkem veřejné zakázky Komunikace pro pěší v obci Lipník, 

kdy konstatoval, že nejvýhodnější nabídku podala společnost Vejtasa, s.r.o., Cyrilometodějská 

593/28, 674 01 Třebíč, IČO: 27668983. 

Starosta navrhl výběr dodavatele a uzavření předložené Smlouvy o dílo se společností Vejtasa, 

s.r.o., s cenou 2.561.963,40 Kč včetně DPH. 

UZ 07/08/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje výběr dodavatele a uzavření předložené Smlouvy o dílo se 

společností Vejtasa, s.r.o., s cenou 2.561.963,40 Kč včetně DPH a pověřuje starostu podpisem 

smlouvy. 

Přítomno 9, pro 9 , proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

 



8. Přípojka plynu do obecní stodoly 

V obecní stodole je již instalováno plynové topidlo v části dílny a realizovány vnitřní rozvody. 

Bylo vydáno povolení na realizaci plynové přípojky. 

Společnost SIGETY & ŠÁRKA s.r.o. nabízí realizaci plynové přípojky za 45.051,93 Kč. Tato 

nabídka je bez vytyčení sítí a realizaci výkopových prací, kde je odhadovaná finanční náročnost 

cca 30.000 Kč. 

UZ 07/09/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje realizaci plynové přípojky do obecní stodoly. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

9. Informace o realizovaných a připravovaných investičních akcích a námětech k řešení 

a. Rekonstrukce křižovatky 

Proběhlo jednání se svazkem obcí o přeložení kanalizace v rámci křižovatky u obchodu. Dnes 

před jednání ZO byla zjištěna chyba v předložených rozpočtech. Svazek obcí zároveň s tím 

nemá prostředky na realizaci kanalizace v celé výši. Uvažovaná je tedy pouze varianta 

přeložení kanalizace v rámci stavby křižovatky. Kdy aktuálně projektant přepočítává rozpočet 

celé akce. Výhled podílu obce je v této variantě cca 1 mil. Kč. 

UZ 07/10/2023 

Návrh usnesení: ZO bere na vědomí informaci o přípravě realizace přeložení kanalizace v rámci 

stavby křižovatky. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

b. Výstavba a rekonstrukce chodníků  

Výběr dodavatele řešen v rámci jiného bodu. 

c. Výstavba kanalizace v průmyslové zóně 

Došlo k podpisu smlouvy s projektantem, čekáme na zahájení prací. 

d. Realizace povrchu víceúčelového hřiště 

Bez změny 

e. Optimalizace vytápění KD 

Bez změny 

f. Zázemí pro sportovní činnost v Havránku  

Svoboda do příštího ZO nachystá návrhy staveb, ke kterým není potřeba stavební povolení. 



g. Varianty řešení dopravy na místní komunikaci u školy a školky 

Nabídka na projekční práce na rekonstrukci místní komunikace u školy, která zahrnuje 

projekční činnost až do realizační dokumentace včetně rozpočtu a inženýrskou činnost až po 

kolaudaci stavby Rostislava Beneše činí 55.176 Kč včetně DPH.  

Starosta navrhuje objednání těchto prací. 

UZ 07/11/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje objednání projekčních prací a inženýrské činnosti na rekonstrukci 

místní komunikace u školy (vybudování zpomalovacích prahů) od Rostislava Beneše na částku 

ve výši 55.176 Kč Kč včetně DPH. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

h. Optimalizace veřejného osvětlení  

Výběr dodavatele řešen samostatným bodem. 

i. Podlaha v kmenové třídě školy a ostatní úpravy 

Projektant obdržel požadovanou dokumentaci školy a připravuje návrh řešení. 

j. Ostatní záměry 

Tělocvična ve škole – bez změn. Schůzka k této problematice bude  v úterý 28.2.2023 v 17 

hod. v budově školy. 

10. Podání žádosti do Fondu Vysočiny v programu Venkovské služby 

Je vyhlášen program Venkovské služby, který umožňuje podání žádosti na podporu provozu. 

a) Venkovských obchodů 

b) Místních knihoven 

Starosta navrhuje podání žádosti do obou těchto aktivit, kdy bude předložena žádost na 

obchod ve výši 20.000 Kč spoluúčasti obce a žádost bude doplněna náklady na provoz místní 

knihovny ve výši podílu obce 5.500 Kč. 

UZ 07/12/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje podání žádosti do Fondu Vysočiny do programu Venkovské 

služby v maximální výši dotace na provoz obchodu a místní knihovny. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

 



11. Podání žádosti do Fondu Vysočiny v programu MÍSTNÍ AGENDA 21 a ZDRAVÍ 2030 v 

KRAJI VYSOČINA 2023 

Je vyhlášen program na podporu aktivit MA 21 v obcích do této aktivity zapojených. Starosta 

navrhuje podání žádosti do tohoto programu na podporu aktivit MA21, především na akci 

Lipka a Setkání rodáků v obci v maximálním možným rozpočtem. 

UZ 07/13/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje podání žádosti do Fondu Vysočiny do programu MÍSTNÍ AGENDA 

21 a ZDRAVÍ 2030 v KRAJI VYSOČINA 2023 v maximální výši dotace podporu aktivit v rámci 

aktivity MA21. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

12. Podání žádosti na MMR do programu Podpora obnovy místních komunikací 

V průběhu února je předpokládáno vyhlášení programu na MMR na Podporu obnovy místních 

komunikací v obci. Starosta do tohoto programu navrhuje podání žádosti na místní 

komunikace realizované v rámci projektu křižovatky. Předmětem žádosti budou položky, které 

nejsou způsobilé pro financování v rámci projektu schváleného MAS. Jednat se bude 

především o nástupiště na autobusové zastávce a o místní komunikaci směrem ke hřišti. 

Rozsah bude upřesněn podle přesných podmínek výzvy. 

UZ 07/14/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje podání žádosti na MMR do programu Podpora obnovy místních 

komunikací na práce související s rekonstrukcí křižovatky. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

13. Informace o aktivitách v rámci MA 21 v obci 

Paní Lenka Brabencová, která tuto agendu řeší předložila ke schválení ZO Hodnotící zprávu 

MA21 obce Lipník za rok 2022 a Akční plán zlepšování místní Agendy 21 obce Lipník pro rok 

2023 a DEKLARACI k podpoře udržitelného rozvoje prostřednictvím místní Agendy 21 

UZ 07/15/2023 

Návrh usnesení:  

ZO rozhodlo v dalším volebním období pokračovat v Místní agendě 21 „kategorie D“.  

Neformální skupina pro MA 21 ustanovena tako 

Členové:  

odpovědný politik Bc Petr Sameš, starosta obce, 606 725 222, starosta@obeclipnik.cz 

veřejná správa Tereza Tomková, zastupitelka obce, 737 337 704, ter.tomkova@seznam.cz 



neziskový sektor Tomáš Brabenec, člen výboru Hajduk Lipník, z.s., 732 343 872, 

Brabi.tomas@seznam.cz 

komerční sektor Tereza Samešová, OSVČ, 725 503 317, samesova.tereza@gmail.com 

Koordinátor pro MA 21: Mgr. Lenka Brabencová, tel. 732 547 712, email: 

Brabencova23@seznam.cz, rok nástupu do funkce: 2019 

Kontaktní osoba pro MA 21: Petr Sameš, starosta obce, 606 725 222, starosta@obeclipnik.cz 

 

Schvaluje dokumenty  

- Deklaraci k podpoře udržitelného rozvoje prostřednictvím Místní agendy 21 

- Hodnotící zprávu MA 21 obce Lipník za rok 2022 

- Akční plán zlepšování MA 21 obce Lipník pro rok 2023 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

14. Smlouva s městem Třebíč  o využívání služeb útulku pro opuštěná zvířata 

Starosta navrhuje uzavření smlouvy o využívání služeb útulku pro opuštěná zvířata s městem 

Třebíč. Tato smlouva umožní obci odvoz nalezených psů a koček do útulku, kde o ně bude 

odborně postaráno. Aktuální cena za trvalé převzetí psa je 2.500 Kč a kočky 1.500 Kč včetně 

DPH. Zvíře do útulku může za obec umístit jen pověřená osoba, tj. starosta nebo místostarosta. 

UZ 07/16/2023 

Návrh usnesení: ZO schvaluje uzavření Smlouvy s městem Třebíč  o využívání služeb útulku pro 

opuštěná zvířata. 

Přítomno 9, pro 9, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0. Návrh byl přijat. 

15. Plánované kulturní akce 

a. Sousedský ples 

Příprava plesu proběhla, chystání KD proběhne v pátek od 17:30 hod. Starosta vyzval 

zastupitele, aby se příprav účastnili. 

b. Karneval 

c. Setkání rodáků 

Termín pro setkání rodáků je stanoven na 7.10.2023. Kulturní komise do příštího ZO představí 

návrh programu akce, úkol trvá. Harmonogram není dosud finalizovaný. 

16. Doručená pošta 

Zastupitelé byli seznámeni s doručenou poštou.  

17. Různé – rozprava 

Starosta informoval zastupitele o průběhu auditu obce za rok 2022 ze strany KrÚ Vysočina. 

Audit proběhl bez výhrad. 

mailto:Brabi.tomas@seznam.cz
mailto:Brabencova23@seznam.cz


18.  Závěr 

 

Ukončení zasedání: 20:05 hod. 

 

Zápis vyhotoven  

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 


